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Asia:  VN/17688/2021

Työryhmän selvitysluonnos: datanhallinta-asetuksen kansallinen 
täytäntöönpano

Oletteko samaa mieltä datanhallinta-asetuksen sisällön kuvauksesta? Vaatiiko 
jokin kohta mielestänne lisää selvennystä, jotta pystytte soveltamaan 
datanhallinta-asetusta?

Voitte kirjoittaa lausuntonne alla olevaan tekstikenttään

Julkisen sektorin elimen hallussa olevan datan asettaminen uudelleenkäytettäväksi palvelee tärkeitä 
yhteiskunnallisia päämääriä, mutta se on kuitenkin datanhallinta-asetuksen mukaan vapaaehtoista. 
Datan asettaminen uudelleenkäytettäväksi vaatii viranomaiselta resursseja, joiden saatavuus 
vapaaehtoisten tehtävien suorittamiseen voi olla haastavaa.

Datan suojatun luonteen säilyttäminen on selvityksen perusteella tärkeä kriteeri, jotta dataa voidaan 
asettaa yleisesti saataville. Selvityksen mukaan asia jää kansallisella tasolla ratkaistavaksi. 
Selvennystä kaipaa, annetaanko asiasta mahdollisesti tarkentavaa lainsäädäntöä vai jääkö asia 
kunkin viranomaisen harkintaan.

Selvityksessä ei käsitellä datanhallinta-asetuksen suhdetta julkisuuslain 21 §:ään. Säädösten välisellä 
suhteella on merkitystä myös hinnoittelun kannalta. Julkisuuslain 21 §:n nojalla muodostetuista 
tietoaineistoista voidaan laskuttaa liiketaloudellisin perustein, mutta datanhallinta-asetuksen 
mukaan hinnoittelun on oltava oma-kustanneperusteista.

Datanhallinta-asetuksen mukaan maksuja määriteltäessä voidaan ottaa huomioon esim. datan 
käsittelystä ja turvallisten käsittely-ympäristöjen perustamisesta aiheutuvat kustannukset. 
Selvityksestä saa kuitenkin käsityksen, ettei näitä kustannuksia olisi mahdollista kattaa maksuilla 
kuin osittain. Selvitystä olisi tältä osin hyvä täsmentää.



Lausuntopalvelu.fi 2/2

Maksujen osalta olisi hyvä täsmentää myös, millä tavalla tulisi huomioida yleiset vaatimukset 
syrjimättömyydestä ja oikeasuhteisuudesta. Jos tiedoista on peritty joltakin toimijalta 
omakustannushinta, niin onko ajatus, että muilta samoja tietoja kysyviltä peritään sama hinta kuin 
ensimmäiseltä toimijalta vai saavatko he tiedot käytännössä huomattavasti halvemmalla?

Oletteko samaa mieltä nykytilan arvioinneista? Miten datanhallinta-asetus 
vaikuttaa toimintaanne?

Voitte kirjoittaa lausuntonne alla olevaan tekstikenttään

Selvityksen perusteella suuri osa Ruokaviraston tietoaineistoista voisi soveltua asetettavaksi 
saataville datanhallinta-asetuksen mukaisesti. Monessa tapauksessa uudelleenkäyttö voisi kuitenkin 
henkilötietojen käsittelyperusteen puuttuessa edellyttää tietoaineiston anonymisointia, mikä on 
omiaan heikentämään tietoaineiston hyödynnettävyyttä.

Vapaamuotoiset huomiot selvityksestä

Voitte kirjoittaa lausuntonne alla olevaan tekstikenttään

Selvityksessä voisi tuoda vielä selkeämmin esille, mitä sen soveltamisalaan kuuluvilta toimijoilta 
ehdottomasti vaaditaan. Mikä osuus on vapaaehtoisuuteen perustuvaa ja tulee sovellettavaksi vain, 
kun tietoja erikseen pyydetään.
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